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- Zoals terecht wordt aangegeven is de natuur is de basis van ons bestaan en ook de basis voor 

onze economie en voor de brede welvaart. Bodem, water en lucht zijn ons kapitaal. Het is 

dan ook zeer goed dat er een fonds is en flink wordt geïnvesteerd in herstel en ontwikkeling. 

 

- Terecht wordt aangegeven dat de aanpak langjarig, voorspelbaar en coherent beleid vereist. 

Echter er wordt benadrukt dat het gaat om een incidenteel fonds van 25 miljard. Een 

langjarige, voorspelbaar en coherent beleid vraagt om structurele inzet en met de 

bijbehorende middelen. 

 

- In het wetsvoorstel wordt de Minister voor Natuur en Stikstof aangewezen als 

fondsbeheerder. Met name de Gemeenten zullen samen met inwoners en ondernemers aan 

de slag moeten. Voor snelheid en daadkracht zullen de lijntjes van plan naar uitvoering kort 

en helder moeten zijn. Om tot een gezamenlijke en integrale aanpak te komen zal er een 

optimale samenwerking tussen de overheden moeten zijn. Overleg en afstemming met 

gemeenten en ook gezamenlijk zorgen voor voldoen inzet/capaciteit is een randvoorwaarde.  

 

- Aangegeven wordt dat de indieners van het wetsvoorstel toe werken naar een stevige 

monitoring en een effectief ritme van verantwoording en evaluatie. Dit is een zeer belangrijk 

en goed aandachtspunt. Wat ons betreft is een duidelijk nulmeting als basis het startpunt. 

Met als zeer belangrijke aandachtspunten: transparantie en eerlijk. Zaken moet altijd 

uitlegbaar zijn voor “boer en burger”. 

 

- De verduurzaming van de landbouw is expliciet als doel toegevoegd aan de opsomming van 

de doelomschrijving.  Dit is wat ons betreft een belangrijk punt. Echter als we de getallen in 

de factsheet zien is de ruimte om in te zetten op verduurzaming en innovatie veel te beperkt. 

Als gemeenten zien wij door natuurlijk verloop de ontwikkeling van veel stoppende bedrijven 

sowieso al op ons af komen. De inzet van het fonds moet veel meer gericht zijn op de 

doorgaande bedrijven!  

 

- Graag zouden wij zien dat het “incidentele fonds” ook inzet wordt voor langjarig stimulering. 

Inzetten op Agrarisch Natuurbeheer voor iedere agrariër beschikbaar maken (openstelling 

Anlb) en ook de SNL en SKNL subsidies op agrarische gronden met nevenbestemming natuur 

inzetten zien wij graag als ontwikkel mogelijkheid. Zorg daarbij ook voor neven verdiensten 

voor de agrariërs in waterberging, landschap- en natuurbeheer. Ook hechten wij er veel 

waarde aan om in te zetten op bewustwording van consument. De agrariër levert wat de 

markt vraagt! Het inzetten op een dergelijke campagne kan meehelpen om aan de hand van 

het incidentele geld een structurele “marktverandering” in gang te zetten. 

 

- Als grote plattelandsgemeente is de landbouw een zeer belangrijke sector. Ze dragen bij aan 

de economie, werkgelegenheid en daardoor ook aan de leefbaarheid van het platteland. Ook 

zijn de boeren voor ons de belangrijkste en grootste terreinbeheerder organisatie. Daarnaast 

kunnen agrarische bedrijven bijvoorbeeld via monovergister een flinke bijdrage leveren aan 

de energievoorziening. Innovatie is de meest duurzame oplossing gezien de trend dat er 

steeds meer bedrijven door het gebrek aan opvolging worden beëindigd. Het opkopen van 

bedrijven zorgt voor leegloop van het platteland, waardoor de leefbaarheid onder druk komt 

te staan.  


